
Vragen o.b.v. artikel 45 reglement van orde 
 
Aan:  College van B&W  
Van:  D66 Zwolle, Marco van Driel/ Mark Oldengarm  
Datum:  11 mei 2020 
Onderwerp: Afhandeling aanvragen zorgmachtigingen Wet verplichte Ggz (Wvggz) 
 
Geacht college, 
 
De nieuwe Wet verplicht Ggz (Wvggz) is op 1 januari 2020 in werking getreden. De nieuwe wet kondigde grote 
veranderingen aan voor zowel behandelaar(s) als inwoners/ cliënt(en). Omdat er sprake is van de invoering van 
een geheel nieuwe werkwijze, bijbehorende werkprocessen en samenwerkingsafspraken tussen gemeenten, 
behandelaars en Openbaar Ministerie (OM) was op voorhand moeilijk in te schatten wat de gevolgen van 
invoering zijn. 
 
De Wvggz is inmiddels ruim vier maanden in werking en Khonraad, softwareleverancier voor hulpverleners die 
betrokken zijn bij de uitvoering van (o.a.) de Wvggz heeft de eerste monitor met kengetallen voor de Wvggz 
opgeleverd (bron: VNG nieuwsbrief Zorg + Veiligheid 11 mei 2020). De eerste evaluaties kunnen worden 
geschreven.  
 
Er bereiken ons echter ook zorgwekkende signalen. Een daarvan is de afhandeling van aanvragen door het OM. 
Door personele onderbezetting en de huidige Coronacrisis zou een grote achterstand zijn ontstaan op de 
afhandeling van aanvragen voor zorgmachtigingen. Door behandelaars wordt hard gewerkt om het 
vooronderzoek binnen de gesteld termijn te halen (inclusief het horen van cliënten en/ of familie), maar na het 
indienen van de aanvraag bij het OM blijft het stil. Behandelaars horen vervolgens niets terug van het OM en zij 
kunnen de toegezegde terugkoppeling aan cliënten en familie niet geven. Onwenselijk bij een beslissing met 
dergelijk grote impact. Belangrijker nog is het feit dat mensen waarvoor een aanvraag tot zorgmachtiging is 
gedaan langer zonder behandeling blijven. Mensen waarvoor behandeling echt een urgente kwestie is. Voor 
hunzelf, maar in sommige gevallen ook voor hun omgeving.  
 
Hoewel de wethouder tijdens de informatieronde op 28 oktober 2019 heeft toegezegd binnen afzienbare tijd 
een evaluatie/ monitoring aan de raad te sturen heeft onze fractie vooruitlopend hierop de volgende vragen: 

1. Is het college bekend met bovenstaande signalen? 
2. Zijn er, in de samenwerking tussen het OM en de gemeente/ behandelinstellingen andere redenen 

aanwijsbaar voor de vertraging van de afhandeling van aanvragen in het kader van de Wvggz? 
o Zo ja, welke dan en indien nee, waarom niet? 

3. Zijn er tussen partijen en het OM samenwerkingsafspraken gemaakt over de behandeltermijnen van de 
afhandeling van zorgmachtigingen? 

4. Hoe groot is de ‘wachtlijst’ voor inwoners/ cliënten uit de gemeente Zwolle? 
o Is er alleen sprake van een ‘wachtlijst’ voor de aanvraag van zorgmachtigingen of ook voor de 

behandeling van crisismaatregelen? 
5. Wanneer er sprake is van crisis kan er (vooruitlopend op een zorgmachtiging) een crisismaatregel 

opgelegd worden. Zijn er door de achterstand crisismaatregelen of verlengde crisismaatregelen 
afgegeven?  

6. Wanneer kan de raad de 1
e
 evaluatie van de Wvgzz voor Zwolle verwachten en welke onderdelen zal 

deze evaluatie bevatten? 
 
Namens de fractie van D66, Marco van Driel/ Mark Oldengarm 
 
 


